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PROTOKÓŁ NR VIII/2015 

 

z sesji rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 12 maja 

2015r.  w siedzibie Urzędu Gminy Rytwiany 

I. Obecni na sesji: 

1) Radni – zgodnie z listą obecności ( nieobecni: Michał Rajca, Jacek 

Pytko, Irena Pogorzelska), 

2) Wójt Gminy Rytwiany – Grzegorz Forkasiewicz, 

3) Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska, 

4) Skarbnik Gminy – Mirosława Szewczyk, 

5) Sołtysi – zgodnie z listą obecności. 

 

II. Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 

2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 

3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 

4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Rytwiany na lata 2015-2027. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. 

7. Podjęcie uchwały w/s uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody – Aleja Lipowa. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla Gminy Rytwiany. 

9. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej                           

w Rytwianach  za 2014 r. 



2 
 

10. Interpelacje i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

III. Przebieg obrad sesji. 

Obrady sesji trwały od godz. 11.00 do 13.00. 

 

Pkt 1 

Przewodniczący  Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski otworzył obrady 

sesji, powitał wszystkich zebranych, stwierdził obecność 10 radnych                         

i przedstawił porządek obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 10 

głosami, w obecności 10 radnych. 

Pkt 2 

Protokół z sesji nr VII przyjęto jednogłośnie 10 głosami,  w obecności 10 

radnych. 

Pkt 3 

Radny Wiesław Skład odczytał protokół z posiedzenia Komisji Edukacji. 

Poinformował radnych o  interdyscyplinarnym konkursie na temat Gminy 

Rytwiany, jaki odbędzie się już wkrótce  w ramach Młodzieżowej Sesji Rady 

Gminy Rytwiany.   Zwycięzcy konkursu w dniach 8 - 9 czerwiec 2015r pojadą 

na wycieczkę do Krakowa.  

O godz. 11.10. do obrad sesji dołączył  radny Jacek Pytko z Rudy. 

Następnie radny Wiesław Skład poinformował o konieczności  dokonania 

remontów w obiektach szkolnych, w tym: 
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1) W Zespole Placówek Oświatowych im. Marii Firlejczyk w Sichowie 

Dużym, gdzie do remontu kwalifikują się : plac zabaw, podłogi                      

wewnątrz budynku szkolnego. Zachodzi także potrzeba instalacji dwóch 

kamer na budynku szkoły. 

2) W Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Strzegomiu , gdzie do remontu 

kwalifikują się :opaska wokół szkoły, plac zabaw. Należy także   usunąć  

asfaltowy plac przy szkole. 

3) W Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Rytwianach 

zachodzi konieczność wybudowania placu zabaw wyłącznie dla 

przedszkolaków. Ponadto należy wykonać cyklinowanie i malowanie 

podłogi na hali sportowej oraz termomodernizację hali. 

4) Komisja Edukacji  dyskutowała na temat  naboru do przedszkola na rok 

2015/2016. Obecnie wpłynęło 109 podań w sprawie przyjęcia dzieci do 

przedszkola w Rytwianach  na 100 wolnych miejsc. Zachodzi więc 

konieczność weryfikacji podań zgodnie z obowiązującymi obecnie 

kryteriami naboru do przedszkola. 

 

Radny Jan Tałaj ze Strzegomia, zapytał przewodniczącego Komisji  Edukacji, 

czy członkowie Komisji Edukacji osobiście wizytowali placówki szkolne? 

Radny Wiesław Skład odpowiedział, że nie. Na miejscu był sam. Radny Jan 

Tałaj poinformował, że był osobiście w szkole w Strzegomiu i  zaobserwował, 

że rozległy teren wokół szkoły porasta wysoka,  dwuletnia trawa. Rozmawiał              

z Panią dyrektor szkoły Kazimierą Kralą, która stwierdziła, że roczne koszty 

koszenia trawy są bardzo duże  i przewyższają możliwości finansowe szkoły. 

Radny Jan Tałaj postuluje częstszą obecność radnych w terenie na 

posiedzeniach wyjazdowych komisji. 
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Wójt Gminy Rytwiany poinformował, że w budżecie gminy zaplanowano zakup 

kosiarki samojezdnej do koszenia trawy. Powinno to rozwiązać problem 

koszenia trawy na obiektach gminnych. 

Pkt. 4 

 Wójt Gminy Rytwiany poinformował o pracy  pomiędzy sesjami.  

1. Postępują prace prze rozbudowie remizy Ochotniczej Straży Pożarnej               

w Święcicy. 

2. Podpisano umowę na remonty tzw. dróg powodziowych. 

3. Podpisano umowę na wykonanie wodociągu na ul. Połanieckiej                       

w Rytwianach. 

4. Wykonano drobne prace remontowe w remizie w Rytwianach ( wymiana 

okien). 

5. Za ok. 3 tygodnie, w ramach NPPDL  rozpocznie się  budowa chodnika 

wzdłuż drogi powiatowej przebiegającej  przez  Strzegom. 

6. Trwa analiza oświadczeń majątkowych kierowników  jednostek 

organizacyjnych Gminy Rytwiany i pracowników upoważnionych  do 

wydawania decyzji administracyjnych w imieniu wójta. 

7.  Zakończyły się egzaminy gimnazjalne. 

8. Gmina Rytwiany nie złożyła fiszek w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego ponieważ obecnie 

preferowane cele, na które można uzyskać dofinansowanie ze środków 

unijnych to : rewitalizacja miast i wsi ( zadanie to zostało już 

zrealizowanie przez  Gminę Rytwiany dwuetapowo w miejscowości 

Rytwiany),  budowa kanalizacji (tylko dla aglomeracji – nasza gmina jest 

zbyt słabo zaludniona i dlatego nie ma już możliwości budowy kanalizacji 

sieciowej, natomiast przymierzamy się do budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków ze  środków PROW), uzbrojenie terenów 

przemysłowych (  w nowej perspektywie  RPO nakłada na samorząd 
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obowiązek pozyskania inwestora dla utworzonych w ten sposób  terenów 

przemysłowych w ciągu 5 lat. W przeciwnym razie, uzyskane  środki 

finansowe trzeba będzie zwrócić do Urzędu Marszałkowskiego). 

Gmina Rytwiany będzie się starać o środki unijne na budowę 

pełnowymiarowej hali sportowej oraz pracowni naukowych                          

przy Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II  w Rytwianach. 

Planuje się także realizację dużego projektu fotowoltaicznego, 

termomodernizację obiektów gminnych i  instalację oświetlenia ulicznego 

typu LED.  

Złożenie fiszek daje Urzędowi Marszałkowskiemu w Kielcach  

możliwość rozeznania potrzeb w terenie.  Niezłożenie fiszek nie pociąga 

za sobą niebezpieczeństwa zamknięcia drogi do korzystania ze Środków 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego. 

 

9. W dalszym ciągu Gmina Rytwiany próbuje intensywnie rozwiązać 

problem z zabudowaniami po byłych Zakładach  Naprawczych 

Mechanizacji Rolnictwa  w Rytwianach.  Sprawa ta jest nietypowa                    

i bardzo skomplikowana. Jako gmina mamy zabezpieczony wpis                    

w hipotece z tytułu niespłaconych zobowiązań pieniężnych wobec gminy. 

Kontakt z właścicielem jest bardzo trudny. Jego działania ewidentnie 

zmierzają do utrudniania egzekucji. Tymczasem lokalni przedsiębiorcy są 

bardzo zainteresowani nabyciem terenów po dawnych ZNMR                          

w Rytwianach. Jednak skomplikowane stosunki własnościowe                        

i zadłużenie obiektu uniemożliwiają jego zakup. 

Radny Jan Tałaj ze Strzegomia zapytał, czy  Gmina Rytwiany próbowała 

się porozumieć z właścicielem byłych ZNMR? Czy istnieje szansa, by 

kupić, a potem sprzedać teren byłego zakładu ? 

Wójt poinformował, że przejęcie terenu oznacza także przejęcie dużego 

zadłużenia, jakie ciąży na nieruchomościach wchodzących w skład 
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majątku  spółki STYRPOM. Warunki, jakie stawia spółka STYRPOM  

S.A. są bardzo wygórowane. Właściciel spółki nie przystaje na cenę za 

sprzedane obiekty  pomniejszoną  o  wartość ciążących na nich długów. 

 

 

Pkt 5 

 Zmianę  w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rytwiany  na lata 

2015-2027 omówiła Skarbnik Gminy Rytwiany Mirosława Szewczyk. 

Radny Krzysztof Janik zapytał o zwrot kosztów za budowę kanalizacji. 

Skarbnik  poinformowała, że sprawa zwrotu środków przeznaczonych na 

budowę kanalizacji trwa od 2011r. jest skomplikowana. Tytułem zwrotu 

Gmina Rytwiany otrzymała dotychczas  z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska  1 mln 200 tys. zł. Do zwrotu pozostało jeszcze 800 

tys. zł. 

Wójt Gminy poinformował, że w najbliższych dniach odbędzie się 

spotkanie w Warszawie w siedzibie Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska m.in. także w sprawie zwrotu tej kwoty. 

Przewodniczący rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski odczytał treść 

projektu i zarządził głosowanie. Uchwała Nr VIII/33/2015w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2015-2027  

została podjęta jednogłośnie 12 głosami, w obecności 12 radnych. 

Pkt 6 

 Skarbnik Gminy Rytwiany Mirosława Szewczyk przedstawiła cele 

podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rytwiany na 

2015r. Jest to m. in. konieczność zabezpieczenia środków finansowych             

w kwocie 15 tys. zł. na przygotowanie planu gospodarki niskoemisyjnej, 

zakup kosiarki samojezdnej, dotację dla Stowarzyszenia Rzecz Rozwoju 

Wsi Sichów Duży i okolic,  prowadzącego Niepubliczne Gimnazjum               

w Sichowie Dużym. 
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Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski odczytał treść 

projektu uchwały  i zarządził głosowanie. Uchwała Nr  VIII/34/2015               

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. została przyjęta 

jednogłośnie 12 głosami, w obecności 12  radnych. 

 

 

Pkt 7 

 

Wójt Gminy Rytwiany Grzegorz Forkasiewicz wyjaśnił, że podjęcie 

uchwały  w/s uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody – Aleja Lipowa podyktowane jest  wymogami 

prawnymi. Zabiegi pielęgnacyjne objęłyby jedynie podcięcie gałęzi                

i zwykłą pielęgnację drzew. Wojewódzki Konserwator Zabytków musi 

mieć pełną wiedzę na temat działań gminy w zakresie Alei Lipowej                 

w Sichowie Dużym oraz pełną dokumentację fotograficzną z działań 

pielęgnacyjnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski  odczytał treść 

projektu uchwały i zarządził glosowanie. Uchwałę  Nr VII/35/2015 w/s 

uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika 

przyrody – Aleja Lipowa przyjęto jednogłośnie 12 głosami, w obecności 

12 radnych. 

 

Pkt 8 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rytwianach Ewa 

Majsak dokonała  oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla 

Gminy Rytwiany.  Na podstawie zasobu opracowywany jest budżet na 

rok następny. Dokument ten wysyłany jest do Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Świętokrzyskiego. 
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Pkt 9 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rytwianach Ewa 

Majsak przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rytwianach za rok 2014. 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany  Jerzy Gwizdowski  zapytał, ile 

rodzin objętych jest  opieką asystenta rodziny ? 

Kierownik GOPS-u w Rytwianach poinformowała, że obecnie  jest to  5 

rodzin z terenu Gminy Rytwiany. Asystent współpracuje m.in. ze 

szkołami, pracownikami socjalnymi GOPS-u w Rytwianach. 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany zwrócił uwagę na dość duży 

wydatek, jaki gmina ponosi rocznie w ramach pokrywania kosztów 

pobytu mieszkańców Gminy Rytwiany w Domach Pomocy Społecznej. 

Jest to kwota  ok. 340 tys. zł.  Kierownik GOPS-u Ewa Majsak wyjaśniła, 

że w DPS-ach przebywają osoby samotne, nie posiadające  żadnej 

rodziny. Za takie osoby, zgodnie z obowiązującym prawem gmina ma 

obowiązek pokrywać koszty ich pobytu.  Zaś   do  kosztów pobytu  osób, 

które  posiadają rodzinę -  dopłacają krewni. 

Dalszej dyskusji w zakresie tematyki pomocy społecznej nie było. 

Następnie Wójt  Gminy Rytwiany Grzegorz Forkasiewicz  poprosił 

kilkoro radnych o dokonanie korekt w złożonych przez siebie 

oświadczeniach majątkowych za 2014r. Podziękował także radnym, 

którzy wzięli udział w obchodach Święta 3 Maja na terenie Gminy 

Rytwiany. 

 

Pkt 10 

Radna Zofia Mazanka z Sichowa Dużego zgłosiła potrzebę  remontów 

dróg gminnych na terenie sołectwa Sichów Duży, przede wszystkim 

likwidacji ubytków w nawierzchni dróg. 
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Wójt poinformował, że będzie to możliwe do zrealizowania do końca 

maja b.r. 

O godz. 12.20 radny Wiesław Skład opuścił salę narad. 

 Radny Krzysztof Janik ze Szczeki ponownie zgłosił potrzebę 

odwodnienia drogi powiatowej  przebiegającej przez Szczekę. Ponadto  

postuluje utwardzenie  tłuczniem  leśnej drogi na trasie Rytwiany – 

Klasztor – Szczeka. Jest to, jego zdaniem,  łatwe i szybkie  połączenie 

Rytwian ze Szczeką, które warto usprawnić. Poprawa stanu tej drogi 

pozwoliłaby na uniknięcie korków w przypadku awarii  lub zatrzymania 

się pociągu na przejeździe kolejowym. Tak było  w ostatnim czasie, kiedy 

to pociąg zatrzymał się i tym samym zablokował ruch samochodowy na 

kilka godzin. 

Radna Irena Pogorzelska zgłasza potrzebę częstszego koszenia placu 

zabaw w Święcicy. Zapytała także,  czy strażacy z terenu Gminy 

Rytwiany mogliby zająć się koszeniem zieleńców wokół obiektów 

gminnych, wykorzystując w tym celu  kosy spalinowe, jakie posiadają            

w swoim wyposażeniu ? Wójt Gminy Rytwiany zapewnił, że zakup przez 

Urząd Gminy  samojezdnej kosiarki powinien ten problem rozwiązać. 

Radna Irena Pogorzelska wnioskuje, aby na sesje Rady Gminy Rytwiany 

stawili się wreszcie przedstawiciele Niepublicznego Gimnazjum                      

w Sichowie Dużym, prowadzonego przez Stowarzyszenie na Rzecz 

Rozwoju Wsi Sichów Duzy i okolic. 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski zapytał                 

o wyniki egzaminów gimnazjalnych i zaproponował zaproszenie 

przedstawicieli Publicznego Gimnazjum z Rytwian na sesję Rady Gminy 

Rytwiany. Wójt poinformował, że wyniki egzaminów gimnazjalnych 

będą ogłoszone dopiero w czerwcu. 

Radna Mieczysława Sikora z Kłody wnioskuje o umieszczenie tablic 

ogłoszeniowych przy przystankach PKS w Kłodzie. Radny Lech 
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Kędzierski z Rytwian  wnioskuje o instalację oświetlenia ulicznego na ul. 

Długiej           w Rytwianach. Wójt poinformował, że obecnie brak jest 

środków  na ten cel. 

Radny Krzysztof Drzazga z Rytwian wnioskuje o wysypanie tłuczniem  

drogi dojazdowej do posesji Pana Gajdowskiego w Rytwianach. 

Wójt Gminy Rytwiany poinformował, że nie wpłynęła żadna oferta w konkursie 

na stanowisko kierownika Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. 

Ponadto, program azbestowy Gminy Rytwiany dot. dofinansowania demontażu, 

transportu i unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest został załatwiony 

pozytywnie, ale w obecnej chwili brak jest środków finansowych na jego 

realizację.  Gmina Rytwiany może realizować założenia programu z własnych 

środków, a w dalszej kolejności czekać na zwrot pieniędzy.  

Radna Marzena Kalek z Sichowa Małego wnioskuje o wymianę przystanku            

w Sichowie Małym, zainstalowanie kosza na śmieci, zainstalowanie nowego 

przepustu przy remizie OSP w Sichowie Małym i utwardzenie drogi 

prowadzącej do jej posesji. 

Radna Zofia Mazanka z Sichowa Dużego wnioskuje, by w dniach 12-15 

każdego m-ca nie planować posiedzeń sesji Rady Gminy Rytwiany. Koliduje to 

z obowiązkami ciążącymi na sołtysach z racji terminów dokonywanych przez 

mieszkańców opłat lokalnych. 

Radny Jacek Pytko z Rudy proponuje,  by zainteresować filmowców 

realizujących serial „Ojciec Mateusz” walorami Gminy Rytwiany. Wójt 

poinformował, że czeka na ewentualny kosztorys takiego przedsięwzięcia. 
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Pkt 11 

 

Przewodniczący  Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski podziękował 

wszystkim zebranym za udział i zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy 

Rytwiany. 

 
Protokołowała: 

Ewa Maciejska 

 

 

 

  


